
 

 

 
Opetuslautakunnan lisäsäästöt vuoden 2025 talousarvioon 
 
Opeltk 10.12.2024 § 92  
  
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [x ] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja p. 040 3447 311 

 
Kaupunginhallitus on 20.11.2024 § 411 päättänyt esittää valtuustolle 
hyväksyttäväksi lisäsäästötavoitteen talousarvion 2025 osalta: 
”Toimielimille tuodaan päätettäväksi 31.3.2025 mennessä esitys 
vaihtoehdoista lisäsäästöksi, joka on toimialoittain seuraavan 
suuruinen: kaupunginhallitus 75 000€, opetuslautakunta 75 000€, 
hyvinvoinnin toimiala 25 000€ ja tekninen lautakunta 75 000€.” 
Kaupunginvaltuusto on hyväksynyt tämän kokouksessaan 
28.11.2025. 

 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys  
 Opetuslautakunta käy evästyskeskustelun lisäsäästökohteista 

alustavan listauksen perusteella. Lisäsäästöt tuodaan lautakunnan 
päätettäväksi tammikuun kokoukseen. 
 

Päätös  
 Hyväksyttiin. 
 
 
 
Merk: Olga Aitto-Oja poistui klo 19:18 ja Ella Salonurmi klo 19:43 tämän 

asian käsittelyn aikana. 
 
 
 
OTE: toimialan esihenkilöt 
 talousjohtaja 
 kaupunginjohtaja 
 
 
Opeltk 14.01.2025 § 7    
238/02.00.00/2024    
 
Ennakkovaikutusten arviointi laadittu: Kyllä [ ] Ei [x] 
 
Valmistelija  
 Sivistysjohtaja p. 040 3447 311 

 
Toimialan määrärahat jakaantuvat tehtäväalueille seuraavasti 
-kasvatuksen ja koulutuksen hallintopalvelut 1 % 
-peruskoulut 67 % 



 

 

-varhaiskasvatus 25 % 
-lukiopalvelut 7 % 
 
Opetuslautakunnan v. 2025 talousarviossa hallinto- ja 
toimistopalveluista on leikattu -51.000 €, perusopetuksesta -159.200 
€ ja varhaiskasvatuksesta -382.000 €.  
 
VM:n päätös kuntien kotikuntakorvaustuloista ja -menoista tuo 
toimilalle 22.045 € euroa lisää katettavaa (ero budjetoituihin tuloihin 
+28.920 € ja menoihin -50.965 €). 

 
 
Esittelijä  
 Sivistysjohtaja Viitakangas Riitta 

 
Päätösesitys  

 
                                        Opetuslautakunta päättää toimialan v. 2025 talousarvion 

säästökohteiksi  
1) Ahteen, Erkkilän ja Järvikylän koulujen iltapäivätoiminnan 
lakkaaminen 1.1.2025 lukien -19.000 € 
- osallistujamäärä pudonnut alle rajan 
- ei lakisääteinen toiminta 
2) Lukion palkkausmäärärahat -19 995 € 
- kaksoistutkinnon ja sijaisten määrärahoista 
3) Toisen perusopetuksen etuluokan lopettaminen 1.8.2025 lukien 
-28.000 € 
- ei lakisääteinen toiminta 
4) Aamupäivätoiminnan lopettaminen 1.8.2025 lukien 6.000 € 
- ei lakisääteistä toimintaa 
5) Kyösti Kallion koulun pienryhmän (ns.starttiluokan) siirtäminen 
Vesitieltä koululle, vuokrasäästö 8 063 € 
 
6) Kotikuntakorvausmenojen budjetoitua suurempi meno katetaan 
siirtämällä koulujen hankintamäärärahoista 22.000 € 
kotikuntakorvausmenojen tilille 
 
Opetuslautakunta linjaa syksyn 2025 toimenpiteitä ja vuoden 2026 
budjetin laadintaa varten 
1) Etuluokan oppilasmäärä nostetaan kahdeksaan oppilaaseen  
- vrt pienryhmä 
2) Uusia kv-hankkeita ei käynnistetä 2025 ja 2026  
- omavastuuosuuksiin ei varauksia 
3) Luovutaan ulkopaikkakuntalaisten koulukuljetuksista 
oppilaaksioton yhdessä 
- tulevien kuljetuskustannusten rajaaminen 
- ei lakisääteinen palvelu 
4) Iltapäivätoiminnan järjestämisraja nostetaan kahdeksaan 
- osaviikkoinen lasketaan puoleksi paikaksi 
- tarkastelu syys-, joulu- ja talvilomalla 
5) Koulujen esiopetusryhmässä on oltava vähintään 13 lasta ellei 
järjestämisen kannalta ole erityistä syytä poikeamiseen (esim. 
pienryhmä) 



 

 

- ryhmäkokojen yhdenmukaistaminen, tyhjien paikkojen välttäminen, 
toiminnan ja talouden tehostaminen 
 

Päätös  
 Sivistysjohtaja esitteli lautakunnalle päätösesityksen. Lautakunta 

kävi keskustelua esityksestä. Keskustelun kuluessa Aleksi Päkkilä 
teki vastaesityksen, että kohtaa 3) Luovutaan ulkopaikkakuntalaisten 
koulukuljetuksista oppilaaksioton yhteydessä tarkennetaan niin, että 
luovutaan ulkopaikkakuntalaisten koulukuljetuksista oppilaaksioton 
yhteydessä Niva-Kaijan koulun osalta ja Malilan koulun osalta asiaa 
tarkastellaan kouluverkkopäätöksen yhteydessä keväällä 2025.  
Olga Aitto-oja kannatti Päkkilän esitystä. 
 
Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että koska oli tehty 
kannatettu vastaesitys on suoritettava äänestys. Puheenjohtaja 
ehdotti äänestystavaksi kädennostoäänestystä, mikä hyväksyttiin. 
Äänestysjärjestykseksi puheenjohtaja ehdotti, että ensin nostavat 
käden ne, jotka kannattavat sivistysjohtajan pohjaesitystä (JAA) ja 
sen jälkeen kokouksessa tehtyä vastaesitystä kannattavat (EI). 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa äänestyksessä JAA -ääniä tuli 5 (Tomi Aksila, Tuovi 
Kumpulainen, Hilkka Suni, Sari Gummerus ja Kaarina Pyykkönen) ja 
EI -ääniä 4 (Olga Aitto-Oja, Jarmo Kivioja, Eero Raudaskoski ja 
Aleksi Päkkilä). 
 
Äänestysksen jälkeen puheenjohtaja totesi, että sivistysjohtajan 
päätösesitys tuli kokonaisuudessaan hyväksytyksi. 

 
 
 
OTE: toimialan esihenkilöt 
 talousjohtaja 
 kaupunginjohtaja 
 hallintoasiantuntija1 
 
 


